



Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp

PRESS RELEASE

16 April, 2012

Inauguration of School Project in Shu'fat Refugee Camp and Water Project in Anata Town, both Funded by Government of Japan

On Monday, 16 April 2012, the completion of two projects funded by the Government of Japan through its Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP) was celebrated by Shu'fat Refugee Camp and Anata Town in Jerusalem Governorate respectively.

Mr. Hideaki Yamamoto, Acting Representative of Japan to the PA and Mr. Abdallah Siam, Deputy Governor of Jerusalem attended both ceremonies. Present at the ceremonies were also Mr. Ibrahim Al Refa'ei, Head of Anata Local Council in Anata, and Mrs. Jihad Abu Zneid, Head of the Women Center in Shu'fat Refugee Camp, among others.

With Japan's funding of USD 86,130 USD, new water pipes were installed to replace old ones in Ras Al Kharoob area of Anata. The project was implemented by Anata Local Council as a part of its efforts to supply as sufficient and clean water as possible to its residents throughout the town. About 1,400 residents in the area can now enjoy rather sufficient and clean water for their domestic use.

In Shu'fat Refugee Camp, with Japan's funding of USD 105,914, the third floor of the UNRWA Boys Elementary School was constructed with five additional classrooms. The Women Center in Shu'fat Refugee Camp has implemented this project in cooperation with UNRWA and other community-based organizations as a part of their efforts in solving the shortage of classrooms and improving the overall educational level in the camp with creating more space for the after-school program run by the Center.

Mr. Yamamoto in his speech at both ceremonies emphasized Japan's firm commitment of supporting Palestinian people from human security perspective as well as the importance of implementing social and economic development projects needed for Palestinian communities especially in and around Jerusalem.

Since 1993, Japan has provided more than \$1.2 billion to Palestinians, including its assistance through GGP to more than 320 projects with its total amount of about \$23 million. It is worth mentioning that GGP projects have been formulated in collaboration with the Palestinian Authority through MoPAD since 2010. Meanwhile, Japan has contributed approximately USD 600 million up to date to UNRWA.

-END-

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp



Mr. Yamamoto and Mr. Refa'ei together opening the rehabilitated water network in Anata



New additional classrooms in Suh'fat Refugee Camp Boys Elementary School

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp

2012/4/16

بيان صحفى

افتتاح مشروع مدرسة في مخيم شعفاط للاجئين، ومشروع للمياه في بلدة عناتا كلاهما بتمويل من حكومة اليابان

يوم الاثنين، 16 أبريل 2012، تم الاحتفال بلبلاتنها من تنفيذ مشروعين بتمويل من الحكومة اليابانية من خلال منح المساعدات الأهلية لمشاريع الأمن الانساني (GGP) في بلدة عناتا ومخيم شعفاط للاجئين في محافظة القدس على التوالي.

وحضر السيد هيدياكي ياماموتو، القائم بأعمال ممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية، والسيد عبد الله صيام، نائب محافظ القدس كلا الاحتفالين. وفي عناتا حضر الهراسم أيضا السيد إبراهيم الرفاعي، رئيس مجلس محلي عناتا، وفي مخيم شعفاط للاجئين حضرت السيدة جهاد أبو زويد، رئيسة المركز النسوي وعضو المجلس التشريعي من بين آخرين.

وبتمويل من اليابان قيمته 86130 دولار، تم تركيب أنابيب مياه جديدة لتحل محل الانابيب القديمة في منطقة رأس الخروب في عناتا. حيث تم تنفيذ المشروع من قبل مجلس محلي عناتا وذلك كجزء من جهودها الرامية إلى توفير ما يكفي من المياه النظيفة كما ونوعا لسكانها في جميع أنحاء البلدة. فلأن يمكن لحوالي 1400 من السكان تقريبا في هذه المنطقة التمتع بما يكفي من المياه النظيفة للاستخدام المحلي.

وفي مخيم شعفاط للاجئين، وبتمويل من اليابان بقيمة 105914 دولار، تم بناء الطابق الثالث من مدرسة أساسية للبنين تابعة للأونروا مكون من خمسة غرف صفية إضافية. وقد نفذ المركز النسوي في مخيم شعفاط للاجئين هذا المشروع بالتعاون مع الأونروا وغيرها من منظمات المجتمع المحلي كجزء من جهودها الهادفة إلى حل النقص في الغرف الدراسية، وتحسين المستوى العام التعليمي في المخيم مع خلق مساحة أكبر للبرنامج المسائي الذي يديره المركز.

وأكد السيد ياماموتو في خطابه في كلا الهراسم التزام وعزم اليابان في دعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الإنساني وكذلك على أهمية تنفيذ مشاريع للتنمية الاجتماعية والاقتصادية اللازمة للمجتمعات المحلية الفلسطينية خاصة في القدس وما حولها.

منذ عام 1993، قدمت اليابان أكثر من 1.2 مليار دولار للفلسطينيين، بما في ذلك المساعدات الأهلية لمشاريع الأمن الإنساني إلى أكثر من 320 مشروعا قيمتها الاجمالية نحو 23 مليون دولار. ومن الجدير بالذكر أن المشاريع الأهلية والأمن الإنساني تتم صياغتها بالتعاون مع السلطة الفلسطينية من خلال وزارة التخطيط والتنمية الادارية منذ عام 2010. وفي الوقت نفسه، ساهمت اليابان حتى الآن بحوالي 600 مليون دولار للأونروا.